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Jaarverslag 2015 

vast te stellen tijdens de algemene ledenvergadering d.d. 27 oktober 2016 
 

MDHG-lid Andrea poseert op een meubelboulevard voor de Spuit 11 voor een artikel over de 
bankslapersproblematiek en het plan Vriendschappelijke Opvang. 
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Inleiding 
C. is al jaren dakloos in Amsterdam en heeft zichzelf jarenlang op allerlei manieren net weten te 
redden. Omdat hij heroïne gebruikt en in zijn geboorteland België daarom constant wordt opgepakt 
en vastgezet, heeft hij lang geleden besloten dat land te ontvluchten en er nooit meer naar terug te 
gaan. Een vlucht die niet nodig zou zijn als het gebruik van dat middel gereguleerd  in plaats van 
verboden zou zijn. Stoppen is voor hem al helemaal geen optie.  Hoe je daar ook over mag denken: C. 
gebruikt heroïne en verblijft in Amsterdam. 
 
Afgelopen jaar klopte C. bij ons aan omdat hij medische problemen kreeg. Omdat hij bij de Dienst 
Werk en Inkomen (DWI, tegenwoordig Werk, Participatie en Inkomen - WPI) altijd te horen heeft 
gekregen dat hij geen recht heeft op een uitkering, is hij niet verzekerd en dus verstoken van de 
meeste medische zorg. Bij de inloop waar hij al zes jaar komt en die eigenlijk in het helpen van EU-
burgers gespecialiseerd hoort te zijn, vertellen ze hem keer op keer dat ze niets voor hem kunnen 
betekenen en dat hij toch echt maar terug naar België moet gaan. Dat krijgt hij ook te horen van 
andere organisaties, zoals Veldwerk, GGD en politie. Wat hij niet zal doen, wat er toe zal leiden dat 
zijn medische problemen alleen maar erger worden, wat zou leiden tot… wie weet wat.  
 
Sinds begin 2015 ontvangt de MDHG - dankzij een motie in de gemeenteraad voor 
cliëntondersteuning - extra gelden voor extra formatieplaatsen. Daar zijn we heel blij mee, want zoals 
we in voorgaande verslagen al klaagden, konden we de toenemende vraag naar de diensten van de 
MDHG eigenlijk al enkele jaren niet goed meer aan. Dankzij de extra gelden konden we de alsmaar 
oplopende bezoekersaantallen ondervangen, meer aandacht besteden aan de veelal complexer 
wordende hulpvragen en de signalen die daaruit voortkomen beter vertalen in collectieve 
belangenbehartiging. 
 
Bij C. konden we daarom mee naar WPI om een uitkering aan te vragen, een exercitie van 4,5 uur 
wachten en jezelf verdedigen tegen oneigenlijke argumenten die gebruikt worden om je weg te 
sturen (en waarbij je moet proberen moed te houden!). In zijn geval betekende het dat we ons goed 
konden verdiepen in de regels die er rond uitkeringen voor EU-burgers zijn en daarvoor externe 
expertise konden inroepen. Met als resultaat: de ontdekking dat WPI al jaren veel EU-burgers 
onterecht wegstuurt naar de IND en daarmee dus zonder geld en verzekering laat rondlopen op de 
Amsterdamse straten. Het is een onrecht dat veel van onze leden treft en waar we stevig actie op 
hebben gevoerd. We publiceerden er over in ons tijdschrift Spuit 11, spraken de wethouder er op aan 
en zorgden er voor dat WPI haar werkinstructies veranderde. Zodat D. na 25 jaar in Amsterdam weer 
haar uitkering kon aanvragen, dit keer met succes. Zodat F. na 20 jaar op de Veldtafel besproken kan 
worden. Zodat P. straks na 10 jaar weer verzekerd is. 
 
Met C. gaat het ondertussen stukken beter, na een lange tijd waarin hij het allemaal niet meer zag 
zitten en er geen enkel toekomstperspectief meer leek te zijn. Hij heeft nu weer inkomsten, is 
verzekerd, krijgt zijn methadon via de GGD en staat aan het begin van een traject. En hij heeft zich 
aangesloten als vrijwilliger bij de MDHG, omdat hij -misschien wel zoals ieder mens- graag wat voor 
anderen wil betekenen. 
 
Dennis Lahey 
Directeur Belangenvereniging Druggebruikers MDHG 
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1. Bestuurs- en teamsamenstelling in 2015 
 
Bestuurssamenstelling 
Het bestuur van de Belangenvereniging Druggebruikers MDHG bestond in 2015 uit: 
* Ineke Baas (voorzitter) 
* Victor dos Santos (secretaris) 
* Willemijn Los (penningmeester) 
* Giel van Brussel (sinds 22 oktober) 
* Els Dijks (sinds 22 oktober) 
* Marko de Haan 
* Dirk Korf 
* Freek Polak 
* Eva Timisela  
* Henk Wooldrik  
 
Staf 
De dagelijkse werkzaamheden worden verricht door de directeur en de staf. Het team bestond in 
2015 uit vier vaste medewerkers, twee stagiaires en een groot aantal vrijwilligers. 
 
Directeur:    Dennis Lahey 
Beleidsmedewerker:   Kerri Hennessey 
Belangenbehartiger:   Simon Stroo (1 januari t/m 31 juni) 
    Jordy Taytelbaum (per 1 juli) 
Beheerder:    Peter van de Gragt 
Stagiaires:   Cheyenne Leeuwis en Lucia Oldenberg (eerste helft 2015) 
    Leonie Brendel en Gwendy Keeldar (tweede helft 2015)  
 
Ervaringsdeskundigen collectief 
Andrea Hahn, Atti Brons, Els Dijks, Erik Gordon, Eva Timsela, Frank Scimone *, Joss Vermeer, Maarten 
Loonen, Rakapati v.d. Loo*, Robert Nahr, Sidney Pont, Carlos Vanroelen en Volker Vogelsang. 
 
De met * aangegeven personen waren niet meer als zodanig actief op 31 december 2015. 
 
Overige actieve vrijwilligers 
Naast de leden van het ervaringsdeskundigen collectief, kent de MDHG vrijwilligers die geen deel 
uitmaken van dit collectief, maar zich op andere manieren inzetten voor de vereniging. In 2015 deden 
wij op deze wijze op circa tien vrijwilligers regelmatig een beroep, naast de mensen die incidenteel 
werkzaamheden voor de vereniging verrichtten.
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Over de stagiaires 
De MDHG is een erkend leerbedrijf en biedt jaarlijks ruimte aan twee tot drie HBO-stagiair(e)s. In 
2015 (januari t/m juni) hebben wij een tweedejaars student Maatschappelijk Werk (MW) van de 
Hogeschool Utrecht en een derdejaars MW-student van InHolland Amsterdam begeleid. In september 
2015 zijn twee nieuwe stagiaires gestart, een derdejaars MW-student en een derdejaars student 
Sociaal Pedagogische Hulpverlening (SPH), beide afkomstig van de Hogeschool van Amsterdam. 
 
Onze stagiaire van InHolland heeft haar werk bij de MDHG in september 2015 voortgezet; zij is haar 
afstudeerscriptie bij de MDHG aan het schrijven. Onderwerp van haar scriptie is de inzet van 
ervaringsdeskundigen binnen de vereniging. In de eerste helft van 2015 rondde een afstudeerder van 
IhHolland zijn afstudeerscriptie af over de toepassing van methodieken binnen de MDHG en de 
toepassing van een registratiesysteem binnen de vereniging. 
 
De MDHG is een interessante stageplek, vooral voor bovengemiddelde studenten. Van stagiaires 
wordt veel gevraagd en we hanteren een strenge selectie voordat we studenten aannemen, maar 
daar staat tegenover dat zij met veel aspecten van het werkveld in aanraking komen, intensief contact 
onderhouden met onze leden en er veel ruimte is voor eigen initiatief. Het afgelopen jaar is dankzij de 
formatie-uitbreiding de begeleiding van stagiaires sterk verbeterd. Met name de koppeling van de 
praktijkervaring met de theorie is beter geworden.  
 
Over het team ervaringsdeskundigen 
De leden van de MDHG zijn vanaf de oprichting actief op vrijwel elk organisatieniveau van de 
vereniging. Leden hebben zitting in het bestuur, werken aan collectieve belangenbehartiging 
(deelname aan bijeenkomsten, vergaderingen, onderzoek en cliëntenraden), nemen deel aan de 
dagelijkse werkzaamheden (beheer van de inloop, meewerken aan activiteiten) en verrichten hand- 
en spandiensten (de distributie van de Spuit 11, mailingen verzendklaar maken, schoonmaken en 
klussen). 
 
Een belangrijk uitgangspunt van de MDHG is dat de kennis en ervaring van onze leden met 
druggebruik, het straatleven, de hulpverlening et cetera  van grote waarde is. De inzet van de 
ervaringsdeskundigen (ED’ers) draag bij aan de kwaliteit van de dienstverlening van de MDHG door 
het feit dat ED'ers unieke competenties, inzichten en vaardigheden hebben. Naast deze kwalitatieve 
reden biedt de inzet van ervaringsdeskundigen de mogelijkheid meer mensen te helpen, zodat we 
beter tegemoet kunnen komen aan de toenemende vraag naar de diensten van de MDHG. 
 
Daarvoor is wel een tijdsinvestering nodig. Dankzij de mogelijkheid tot uitbreiding van het aantal 
formatie-uren konden we dat dit jaar doen in de opleiding en begeleiding van ervaringsdeskundigen, 
iets wat al lange tijd een wens was binnen de vereniging. 
 
Eind 2014 zijn we gestart met een training voor de mensen die als ervaringsdeskundigen bij 
cliëntondersteuning/peersupport, belangenbehartiging, voorlichting en outreachend werk betrokken 
wilden worden. Deze training liep door tot de lente van 2015 en werd gevolgd door een intensieve 
begeleiding. De cursus bestond uit zes middagen, waarvan twee cursusdelen werden verzorgd door 
de Vrijwilligers Academie. In december 2015 is een vervolgcursus ingekocht bij het Instituut voor 
Gebruikersparticipatie en Beleid (IGPB). 
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Bij de groep ervaringsdeskundigen is gezocht naar een werkwijze die aansluit bij de 
ondersteuningsbehoeften van de leden, die hen in staat stelt hun ervaring en kennis op een 
professionele wijze in te zetten. Daarbij is zelfzorg een belangrijk aandachtspunt; vrijwilligers en 
medewerkers moeten weten waar hun grenzen liggen en wat ze wel of niet (aan)kunnen. De balans 
tussen nabijheid en afstand in de hulpverlening is van belang. In 2015 is daarom beoogd om een sfeer 
te creëren waarin hierover op een open manier met elkaar gecommuniceerd kan worden. 
Regelmatige coachings- en begeleidingsgesprekken hebben ook plaats gevonden. De begeleiding van 
de ED'ers vereist veel tijd en aandacht, maar leidt er uiteindelijk toe dat de kwaliteit van de 
dienstverlening van de MDHG en de capaciteit van de vereniging toeneemt. 
 
Het is in 2015 gebleken dat het benutten van ervaringsdeskundigheid een belangrijke meerwaarde 
heeft. ED'ers hebben inzicht in de belevingswereld van hun naasten en zijn goed op de hoogte van 
wat er speelt op straat. Hierdoor zijn ze goed in staat om informeel onderling zorg te verlenen en een 
brug te vormen tussen cliënten en (hulpverlenende) instanties. Ze hebben inlevingsvermogen en 
talent om het perspectief en de belevingswereld van cliënten goed onder woorden te brengen 
(tolkfunctie). Hun begrip voor de positie van de hulpvrager zorgt ook voor een cliëntgerichte 
bejegening die op een gelijkwaardige manier loopt. Daarnaast draagt de inzet van onze ED'ers bij aan 
de persoonlijke ontwikkeling van de ED’er zelf. 
 
 

Een deel van de eerste leden van het Ervaringsdeskundigencollectief, 
bij de afronding van de eerste cursus die door Sara Woods werd georganiseerd (derde van rechts). 
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De MDHG in 2015 
De MDHG is een vereniging die staat voor het bevorderen van emancipatie en participatie van (ex) 
gemarginaliseerde druggebruikers, iedereen die op straat leeft of dreigt te komen en klanten van de 
maatschappelijke opvang. De MDHG heeft drie doelstellingen: 
 

- individuele belangenbehartiging (hoofdstuk 2) 
- collectieve belangenbehartiging (hoofdstuk 3) 
- drugs uit het strafrecht (hoofdstuk 4) 

 
Dit jaarverslag is ingedeeld op basis van deze drie doelstellingen. Aangezien wij onze collectieve 
belangenbehartiging (naast andere gesprekken met onze leden) voor een groot deel baseren op de 
problemen die wij signaleren tijdens de individuele belangenbehartiging, is er inhoudelijk een sterke 
overeenkomst. In paragraaf 2.2 hebben wij daarom een selectie van de meest voorkomende 
problemen inhoudelijk beschreven en aangegeven op welke manieren wij daarvoor actie hebben 
ondernomen op het gebied van collectieve belangenbehartiging. Bij de selectie hebben we rekening 
gehouden met de onderwerpen die we graag voor het voetlicht willen brengen. Zo hebben we ons 
ook dit jaar weer geregeld bezig gehouden met schorsingen bij instellingen en daarover regelmatig 
gesprekken gevoerd met leidinggevenden in de verschillende organisaties, maar aangezien we dat al 
vaker in ons jaarverslag hebben vermeld en dit jaar wat dat betreft niet heel anders was, gaan we 
daar hier niet verder op in.  
 
Aangezien veel onderwerpen in paragraaf 2.2 inhoudelijk worden besproken, zijn paragraaf 2.1 en 
hoofdstuk 3 wat meer procesbeschrijvend van aard. 
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2. Individuele belangenbehartiging 
 
2.1 Algemeen 
De MDHG wil de meest toegankelijke organisatie voor haar achterban zijn, met ons kantoor aan het 
Jonas Daniël Meijerplein als basis van onze activiteiten. Het pand is geen inloophuis, maar op 
werkdagen tussen 10 en 12 uur en 15.30 en 16.30 uur is iedereen welkom om er als zodanig gebruik 
van te maken. Een dergelijk beleid zorgt voor laagdrempeligheid en stelt mensen in staat eerst kennis 
te maken met de organisatie voordat zij besluiten vanwege hun hulpvraag hun veelal zeer 
persoonlijke verhaal te delen. Het zorgt er tevens voor dat we gemakkelijk signalen oppikken van 
zaken die bij onze achterban leven. Bovendien is er bij onze leden een sterke behoefte aan een 
inloopvoorziening met het karakter van onze vereniging. Regelmatig geven mensen aan bij ons een 
sfeer aan te treffen die zij bij andere inloopvoorzieningen missen. Tussen 12 en 15.30 uur is de MDHG 
geopend voor mensen met een directe hulpvraag of met een afspraak. 
 
Een belangrijke reden dat onze leden ons weten te vinden, is de mogelijkheid om gratis te bellen of 
gebruik te maken van internet. Tijdens een bezoek kunnen veel van onze bezoekers tamelijk 
gemakkelijk hun eigen zaken afhandelen. Mocht dit om wat voor reden dan ook niet lukken, dan 
ondersteunen we graag. De MDHG wordt vertrouwd en leden vertellen anderen die ons nodig 
hebben over ons bestaan. De flyers en de aanstekers met bedrijfsinformatie zijn aardige 
communicatiemiddelen, maar de meeste bezoekers komen via mond tot mondreclame. 
 
Veel bezoekers komen bij ons wanneer ze het idee hebben niet goed geholpen te worden door de 
verschillende instanties. We proberen hen te helpen, in eerste instantie door bemiddeling, maar als 
het nodig is door het inzetten van een klachtenprocedure. 
 
De MDHG is geen voorziening voor maatschappelijk werk, maar de scheidslijn tussen individuele 
belangenbehartiging, cliëntondersteuning en maatschappelijk werk blijkt in de praktijk vaak dun. Veel 
problemen zijn terug te leiden op onvoldoende inzicht in de eigen situatie en onvoldoende kennis van 
het maatschappelijk veld en de eigen rechten. Voordat dit geconstateerd kan worden en de vraag ons 
helder is, dient vaak al veel maatschappelijk werk verricht te worden. De MDHG ziet het als haar taak 
deze personen zo veel mogelijk toe te leiden naar andere instanties. Een globale routebeschrijving 
alleen al doet wonderen om mensen efficiënt hun weg te laten bewandelen. 
 
In veel gevallen bieden we echter wel directe hulp. Bijvoorbeeld omdat het anders niet gebeurt. Veel 
mensen die bij ons aankloppen zijn gelabeld als zorgmijders, maar kunnen soms met relatief simpele 
handelingen enorm geholpen worden. Hetzelfde geldt voor mensen op een wachtlijst. De wekenlange 
periode waarin gewacht wordt op een tweede intakegesprek bij het Instroomhuis is er bijvoorbeeld 
één waarin met concrete acties grotere problemen voor de toekomst vermeden kunnen worden. 
 
Selectie op basis van taakstellingen is een probleem in het maatschappelijk domein. Tegen dichte 
deuren aanlopen demotiveert mensen om aan oplossingen te werken. De MDHG heeft als 
basishouding dat we mensen toelaten die bij ons aankloppen en dat we pas daarna kijken of verdere 
hulp beter door een andere organisatie geboden kan worden. We zijn geen maatschappelijk werk, 
maar zorgen wel dat mensen met een vraag naar maatschappelijk werk geholpen worden. Dat mag 
cliëntondersteuning heten, maar net zo goed belangenbehartiging. 
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We verlenen praktische ondersteuning, zoals facilitaire ondersteuning, gaan mee naar screenings, 
afspraken en zittingen, we plegen telefoontjes, schrijven en vertalen brieven (van ambtelijke taal naar 
begrijpelijke taal), we dienen klachten in, verstrekken informatie en bieden administratieve 
ondersteuning. We zijn het luisterende oor, stellen een plan van aanpak op, proberen 
schuldhulpverlening op te starten als er nog een wachtlijst is, verwijzen door, melden aan en 
bemiddelen. 
 
Op verschillende momenten en in diverse publicaties heeft de MDHG in het verleden aangegeven dat 
het maatschappelijk werk veelal tekort schiet als het om onze doelgroep gaat. Op 7 juni werd daarom 
op initiatief van de gemeente een bijeenkomst georganiseerd tussen het zogenaamde Straatvangnet 
(MDHG, De Daklozenvakbond en Bureau Straatjurist) en vertegenwoordigers van het maatschappelijk 
werk (MW). Hoewel het goed is om elkaar makkelijk te kunnen vinden en duidelijk te maken waar 
volgens ons het MW tekort schiet, bleek uit de bijeenkomst al snel een belangrijke beperking van het 
maatschappelijk werk: men is gebonden aan de afspraak dat mensen in principe in maximaal drie 
gesprekken geholpen moeten worden. Dat is bij onze leden vaak veel te weinig. Daarnaast geven veel 
leden aan zich niet welkom te voelen bij de MADI's  (maatschappelijke dienstverlening) en merken wij 
regelmatig tekortkomingen in het maatschappelijk werk, zoals het niet terugbellen van mensen en 
het niet nakomen van afspraken. 
 
Empowerment 
De MDHG wil mensen graag helpen zichzelf te helpen. We constateren dat het voor een groot aantal 
mensen steeds moeilijker wordt om dat te doen vanwege de toenemende automatisering. 
Digibetisme (het ontbreken van de nodige vaardigheden om met digitale informatie om te gaan) is 
een groot probleem bij oudere gebruikers, maar niet exclusief voor hen. Ook veel jongeren uit onze 
achterban missen de kennis en vaardigheden om met digitale informatie om te gaan, zeker wanneer 
het gaat om uitwisseling van informatie met bureaucratische instanties. Om deze reden hebben we 
een eerder opgezette computercursus weer onder de aandacht gebracht van onze leden, resulterend 
in 25 persoonlijke trainingen in het werken met de computer. 
 
Naast digibetisme blijft (functioneel) analfabetisme een groot probleem binnen onze achterban, 
vooral -maar zeker niet exclusief- bij mensen met een niet Nederlandse achtergrond. 
 
Bezoekersaantallen 
De laatste jaren kende de MDHG een sterke groei van het aantal bezoekers. Telde de MDHG in 2009 
nog 1.730 bezoeken aan ons kantoor, in 2014 was dit aantal bijna tweeënhalf keer zo hoog: 4.124 
bezoeken1. Ook het aantal unieke bezoekers is in die periode sterk gestegen. In 2009 ging het om 363 
unieke personen; in 2014 om circa 560 personen. De toename van het aantal bezoekers leverde een 
aantal structurele problemen op, waarvan met name de groei van de beheerscapaciteit (“zorgen dat 
het gezellig blijft”), minder tijd voor individuen en collectieve belangenbehartiging ongewenst waren. 
Actie op dit punt was noodzakelijk. 
 

                                                             

1 Bezoekers die de MDHG vaker dan 1 keer per dag bezoeken, worden slechts als 1 bezoek 
geregistreerd.  
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Een deel van deze problemen werd opgelost dankzij de toename van het aantal fte binnen de 
organisatie, waardoor er -ook dankzij de daardoor mogelijk gemaakte inzet van 
ervaringsdeskundigen- meer mensen geholpen konden worden. Daarnaast is er sterk op ingezet om 
de capaciteit die nodig was voor mensen zonder directe hulpvraag te laten afnemen. Een gewijzigd 
deurbeleid heeft daar sterk aan bijgedragen. Het aantal bezoekers is niet verder gestegen en zowel 
het aantal bezoeken als het aantal unieke bezoekers is op ongeveer hetzelfde niveau gebleven als in 
2014. 
 
Zoals eerder aangegeven, leeft onder de leden een sterke behoefte aan een inloopvoorziening met 
het karakter van de MDHG. In januari tekenden circa 30 leden een petitie aan het bestuur om de vrije 
inloop weer de hele dag te laten duren. De petitie was aanleiding voor diverse discussies met de 
leden -zowel formeel binnen de bezoekerslunches als informeel op kantoor- waarbij de staf en het 
bestuur van de MDHG zich op het standpunt stelden dat de capaciteit die daarvoor nodig is ten koste 
zou gaan van de doelstellingen van de MDHG. Nog los van menselijke capaciteit, was het binnen het 
oude deurbeleid alleen al fysiek niet mogelijk om de toestroom van bezoekers in goede banen te 
leiden: de ruimtes waren overvol, de akoestiek niet geschikt voor de hoeveelheid gesprekken, het 
aantal incidenten nam toe en er was geen plek om met voldoende privacy bijvoorbeeld een 
telefoongesprek te voeren. Hiervoor bleek bij de ondertekenaars wel begrip te zijn, hoewel zij nog 
steeds van mening zijn dat Amsterdam een dergelijke voorziening zou moeten hebben. 
 
Met het nieuwe deurbeleid waren enkele van de fysieke beperkingen voor een groot deel van de dag 
niet meer aanwezig. Het is nog vooral in de ochtend druk in de inloop; tijdens het laatste uurtje is de 
toestroom goed te behappen en kan veel van het reguliere werk door blijven gaan. 
De fysieke beperkingen zijn verder opgelost door de aanschaf van extra computers ten behoeve van 
de benedenruimte en een verbouwing, waarbij een extra spreekruimte is gecreëerd. 

Kantoor van de MDHG na de verbouwing, met een extra spreekruimte en een barretje. 
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Bezoekersaantallen MDHG 

 Op locatie Buiten de deur Totaal 

2009 1730 3216 4946 

2010 2960 2203 5163 

2011 2819 2443 5262 

2012 3339 3364 6703 

2013 3817 3604 7421 

2014 4124 3712 7836 

2015 4037 4125 8162 
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2 Het aantal unieke bezoekers is in de jaren 2010 en 2011 niet berekend. 
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De subsidie van de MDHG werd jarenlang verantwoord op basis van de bezoekersaantallen. De 
accountant maakte dit jaar bezwaar tegen de wijze waarop wij onze bezoekersaantallen registreren. 
Het tekenen van een papier bij binnenkomst zou volgens de accountant fraudegevoelig zijn, waardoor 
er geen accountantsverklaring kon worden gegeven. Daarbij was overigens geen enkele verdenking 
dat de MDHG met de cijfers zou sjoemelen. Daar had de MDHG ook geen belang bij, aangezien de 
aantallen geen directe invloed hadden op de hoogte van de subsidie.  
 
Een voorgestelde oplossing van de accountant was bezoekers zich te laten identificeren door middel 
van een ID of paspoort, of zelfs vingerafdrukken of irisscans. Een dergelijke mogelijkheid druist echter 
zeer in tegen de doelstelling van de MDHG laagdrempelig te zijn. 
 
In overleg met de gemeente is daarom gekozen de verantwoording van de subsidie voortaan op basis 
van openingstijden te laten plaatsvinden. 
 
Outreachend werk  
Hoewel de bezoekersaantallen bij de MDHG flink zijn gegroeid, weten we lang niet alle mensen die 
we tot onze achterban rekenen te bereiken. Niet iedereen komt tenslotte (nog) naar het kantoor van 
de MDHG. Een groot deel van deze groep zit reeds in traject, maar dat betekent nog niet dat zij de 
hulp ontvangen die nodig is. Voor veel personen lijkt het traject op een zijspoor te zijn gezet en is het 
feit dat iemand in een voorziening zit en stabiel is voor de hulpverlening afdoende. Vandaar dat de 
MDHG in 2015 sterker heeft ingezet op outreachend werk. Natuurlijk bezoeken we al sinds onze 
oprichting allerhande locaties om onze achterban op te zoeken, maar sinds dit jaar doen we dat op 
een meer georganiseerde en structurele wijze. Door actief mensen op te zoeken en naar hun verhaal 
en wensen te luisteren, hoopt de MDHG de kussens op te schudden bij mensen met “slapende 
trajecten”. Een dergelijke stilstand is tenslotte voor niemand wenselijk en is een oorzaak van het 
gebrek aan doorstroom binnen de keten. 
 
Onze werkwijze hierin is:  
- relevante partijen in het werkgebied en sleutelfiguren in beeld brengen; 
- wekelijks tijd reserveren voor het bezoek aan verwante organisaties en vindplekken, zoals parken 

en inloopcentra; 
- in gesprek gaan en vrijblijvend van gedachten wisselen met cliënten om zodoende eventuele 

zorgbehoeften in kaart te brengen; 
- onbevooroordeeld en oprecht geïnteresseerd aansluiten op de leef- en ervaringswereld van de 

cliënt; 
- een samenwerkingsrelatie met cliënten aangaan en samen zoeken naar hulpbronnen in de 

omgeving en hierdoor de draagkracht van mensen vergroten; 
- signalen van eventuele hiaten in de M.O.-keten bundelen voor collectieve belangbehartiging. 
 
De laagdrempelige en informele manier van contactlegging vereisen een flexibele, creatieve en soms 
onorthodoxe houding en attitude. Het improvisatietalent van veel ervaringsdeskundigen kwam 
daarbij goed van pas. 
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Wij komen ongevraagd bij mensen “binnen”, wat het noodzakelijk maakt om met contacten uiterst 
zorgvuldig om te gaan. Dit geldt niet alleen voor het omgaan met de mensen vanuit de doelgroep zelf, 
maar ook voor de medewerkers van de organisaties waar wij op bezoek komen. 
 
Een middel dat wij gebruiken om in contact te komen met de doelgroep zijn interviews over 
specifieke onderwerpen die we in het kader van collectieve belangenbehartiging belangrijk vinden, 
zoals een enquête over het trajecthoudersshap. Dit is echter geen vast onderdeel. 
 
Gezien de opzet, waarbij we veel gebruik maken van de ED'ers, viel de start van het outreachend 
werk samen met de start van de werkzaamheden van ons ED-collectief. Mede daarom bleek een 
langere aanloopperiode nodig te zijn voordat een en ander van de grond kwam. Dit werd tevens 
veroorzaakt door een personele wisseling in de staf van de MDHG, waarna beide projecten pas echt 
goed van de grond konden komen. 
 
In 2015 hebben we -met name in de tweede helft van het jaar- op bovenstaande wijze 20 keer 
outreachend gewerkt, bij in totaal 10 verschillende locaties: 
 
Princehof (3x) 
Ondro Bong (1x) 
De Kloof (3x) 
Blaka Watra (5x) 
Zuidoost-SCW (2x) 
Amoc (1x) 
Bilderdijkstraat (1x) 
Makom (2x) 
Valkenierstraat (1x) 
de Volksbond (1x) 
 
In de loop van 2015 is organisatorisch een werkmethodiek gevonden waardoor nu gesteld kan 
worden dat het outreachend werk een vaste plek binnen de MDHG heeft gekregen. 
 
Outreachend werk binnen het ledenbestand 
Naast outreachend werken op externe locaties hebben wij in 2015 binnen ons eigen ledenbestand 
een meer outreachende houding aangenomen. Door leden die een tijdje uit beeld zijn geweest op te 
bellen (of zelfs een brief te schrijven) zijn we weer in contact gekomen met velen die niet uit de 
voeten kunnen met instanties, de hulpverlening, de maatschappelijke opvang et cetera. In veel 
gevallen bleek uit deze gesprekken dat problemen zich aan het opstapelen waren, waarbij 
bijvoorbeeld schaamte of juist trots, eenzaamheid of verslavingsproblematiek mensen ervan 
weerhielden deze problematiek al dan niet met anderen op te pakken. Door outreachend aan de slag 
te gaan konden wij signalen vroegtijdig opvangen en vervolgens iets extra’s doen om mensen 
“binnenboord” te houden. Wij merkten uit de reacties van onze gesprekspartners dat deze manier 
van werken ook een sprankje hoop op betere tijden (en inclusie) geeft.  
 
Een van onze ED’ers heeft ook huisbezoeken verricht en kon signalen van de verborgen problematiek 
onder de aandacht van de hulpverlening brengen. 
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Registratiesysteem 
De MDHG heeft in het verleden geen gebruik gemaakt van een geautomatiseerd cliëntvolgsysteem. 
Vaak werden alleen korte notities gemaakt van gesprekken en werden documenten in een papieren 
dossier bewaard. Gezien het groeiende aantal bezoekers en hulpvragen, vanwege het toenemende 
aantal medewerkers en om casuïstiek op een later tijdstip nog aan te kunnen dragen, is het belangrijk 
dat de hulpvragen op een efficiënte manier geregistreerd worden. Halverwege 2015 heeft een 
student van InHolland een afstudeerderopdracht afgerond over de wijze waarop een 
registratiesysteem binnen de MDHG geïmplementeerd moet worden. 
 
De keuze van het juiste systeem en de implementatie ervan, duurt om diverse redenen langer dan wij 
gehoopt hadden. Vanaf 1 januari 2015 is de MDHG echter reeds begonnen met het registreren van de 
hulpvragen in een standaard Word document. Voor ieder persoon met een hulpvraag is in 2015 een 
digitaal dossier aangemaakt en worden verslagen van alle vervolgcontacten geschreven, mits de 
hulpvrager hiervoor toestemming geeft. 
 
Dit voorlopige systeem verschaft meer duidelijkheid in wat en de wijze waarop de MDHG wil 
registeren, maar biedt meer profijt. Verhalen worden completer en hoeven minder vaak verteld te 
worden, de overdracht tussen medewerkers verloopt beter en het vergemakkelijkt het adviseren van 
collega's in casussen. 
 
De dossiers proberen wij nu al te vertalen in meer kwantitatieve gegevens over de signalen die we 
ontvangen en de acties die we verrichten. Dit is echter geen gemakkelijke opgave, wat tevens een 
belangrijke reden is dat we het definitieve systeem nog niet geïmplementeerd hebben. Ervaringen 
van andere organisaties leren ons dat hierin zorgvuldig keuzes gemaakt moeten worden voordat een 
definitief systeem van start gaat, omdat problemen door verkeerde keuzes aan het begin zeer 
moeilijk te herstellen zijn. 
 
Inmiddels heeft de MDHG gekeken naar welk bestaand registratiesysteem het beste bij de vereniging 
past. Er zijn gesprekken met diverse leveranciers gevoerd en demo’s uitgevoerd. Eind 2015 is een 
registratiesysteem in samenwerking met de GGD ontwikkeld. De evaluatie van dit systeem loopt door 
en wij willen halverwege 2016 beslissen of dit systeem goed aansluit op de wensen en behoeften van 
onze vereniging. 
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2.2 Veel voorkomende problemen 
 
Bejegening 
Hoewel het zeker geen nieuw probleem is, heeft bejegening de afgelopen jaren weinig aandacht in 
onze jaarverslagen gekregen. Voor 2015 willen we het graag als eerste veel voorkomend probleem 
noemen. Er zijn veel mensen met een goed hart en veel inzet werkzaam voor onze achterban. Dit laat 
echter onverlet dat onze leden in toenemende mate te maken krijgen met een bejegening die als 
onbehulpzaam, contraproductief of zelfs ronduit onbeschoft bestempeld kan worden. Wij 
verwachten dat mensen in een kwetsbare positie met een hulpvraag met warmte, begrip en de wil 
om iemand te helpen ontvangen worden. Deze wens lijkt in de dagelijkse praktijk helaas soms naïef 
en een vervlogen ideaal uit andere tijden, wat het toch echt niet hoort te zijn. 
 
Er zijn diverse redenen te noemen die volgens ons bijdragen aan de toename van dergelijk gedrag. De 
wil om de druk op de keten te laten afnemen zorgt ervoor dat medewerkers vaker op zoek moeten 
naar redenen om je niet te helpen, wat regelmatig de toon van het gesprek bepaalt. De toenemende 
caseload bij verschillende instanties zorgt er voor dat wie wel aanspraak kan maken op de 
hulpverlening, in kortere tijd geholpen dient te worden. Hierdoor is er minder tijd voor de 
medewerkers om zich in hulpvragen te verdiepen en vervolgens bijvoorbeeld alternatieven te 
bedenken wanneer de cliënt zelf zich niet in het aangeboden pad kan vinden. 
 
Daarnaast speelt de toenemende veiligheidscultuur, waarbij mensen vaak in eerste instantie als 
potentieel gevaar worden gezien, met buitensporige veiligheidsmaatregelen tot gevolg. Deze houding 
draagt sterk bij aan de objectivering van personen, iets wat sterk doorwerkt in de organisaties. 
 
We hebben bij verschillende organisaties klachten over de bejegening van personen –in het bijzonder 
over de rol van beveiligingsmedewerkers- neergelegd en onze ervaringen in diverse overlegstructuren 
duidelijk gemaakt. Vooral de bejegening bij de screeningsbalies op de Jan van Galenstraat is 
problematisch. In beide edities van Spuit 11 in 2015 hebben we onze stagiaires gevraagd hun eerste 
ervaringen hiermee op papier te zetten, zodat met een frisse blik de gang van zaken beschreven kon 
worden. Vooral het artikel in onze winter 2015/2016-editie heeft veel losgemaakt binnen de 
organisatie van WPI, waarna leidinggevenden hun medewerkers duidelijk hebben gemaakt dat zij de 
daarin geschetste incidenten niet meer zullen tolereren. De desbetreffende stagiair is begin 2016 
door de wethouder uitgenodigd om met hem op werkbezoek naar de Jan van Galenstraat te gaan, 
om te kijken wat er verbeterd moet worden. 
 
Een slechte bejegening is niet alleen vanuit menselijk standpunt een probleem; het zorgt er voor dat 
mensen met hulpvragen zich minder kwetsbaar durven op te stellen en zich minder genegen voelen 
hun complete verhaal te vertellen, wat de kans op een juiste diagnose van de problemen verkleint. 
De hulpverlening heeft derhalve zelf veel te winnen bij een betere bejegening van cliënten. 
(Herhalings-) trainingen in klantvriendelijke omgang lijken ons -met name voor het 
beveiligingspersoneel- bij veel instellingen noodzakelijk. 
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Door- en uitstroom 
De problemen van onvoldoende door- en uitstroom in de maatschappelijke opvang blijven bestaan, 
met als gevolg dat veel mensen veel te lang in een traject zitten, en diverse instanties een te hoge 
caseload hebben. Een van de vele, maar belangrijke oorzaak is het gebrek aan voldoende sociale 
huurwoningen, waardoor de keten aan het eind verstopt raakt. De MDHG juicht de plannen van de 
gemeente om meer in te zetten op Housing First toe, maar doet dat pas als dit ook daadwerkelijk 
gerealiseerd is. 
 
De doorstroom van cliënten zou volgens ons bevorderd worden door een meer onafhankelijke positie 
van trajecthouders. Hieronder verstaan we een trajecthouder die los van de instellingen in een 
“advocatenrol” de voortgang van het traject monitort en vraaggericht naar de meest geschikte 
hulpverlening op zoek gaat. Wij zijn van mening dat meer vraaggericht werken in de 
maatschappelijke opvang de doorstroom sterk bevordert. Daarbij moet ook gekeken kunnen worden 
naar oplossingen die buiten de traditionele aanbieders van hulpverlening liggen. 
 
In de winter 2015/2016-editie van Spuit 11 hebben wij onze ideeën hierover kenbaar gemaakt, wat bij 
verschillende spelers in het veld tot positieve reacties leidde. Aanleiding voor het artikel waren de 
vele problemen die wij ondervonden in de relatie tussen cliënten en trajecthouders. Een groot deel 
van onze leden heeft geen idee wie zijn of haar trajecthouder is. Andersom merken we -bij navraag- 
ook vaak dat trajecthouders niet op de hoogte zijn dat zij de trajecthouder van bepaalde cliënten zijn. 
Trajecthouders speelden in diverse casussen niet de rol die van hen verlangd mag worden. Bij 
problemen met de instelling (zoals bij schorsingen) blijken trajecthouders geen actie te ondernemen 
in het belang van de cliënt en wordt het belang van de organisatie waarvoor zij werken voorop gezet. 
In tijden van onduidelijkheden over of moeilijkheden bij de voortgang van het traject, spelen 
trajecthouders vaak slechts een marginale rol, terwijl juist dan actie van hen mag worden verwacht. 
De MDHG heeft in diverse casussen deze rol op zich genomen en met moeite de desbetreffende 
trajecthouders weten te motiveren hun rol op te pakken. 
 
Het versterken van de positie van de cliënt ten opzichte van de verschillende instellingen wordt nog 
te veel als een bedreiging gezien, terwijl dit juist kansen biedt voor een efficiënte doorstroom in het 
traject. 
 
Sinds eind september is een stedelijk team van een twintigtal trajecthouders actief dat in de eerste 
fase na de screening zogenaamde wachtlijstbegeleiding biedt (overigens na een korte tijd op de 
wachtlijst). Hoewel de taak van dit team laat zien hoeveel meer investeringen in de maatschappelijke 
opvang eigenlijk noodzakelijk zijn, is dit team een goed initiatief. Juist de eerste weken zijn voor 
daklozen cruciaal. In deze nieuwe opzet stellen instroommedewerkers direct een trajectplan op, 
waarna de stedelijke trajecthouder al met je problemen op het gebied van financiën, zorg, 
dagbesteding en wonen aan de slag gaat. Voor een plek in een voorziening sta je nog gewoon op de 
wachtlijst, maar er worden in ieder geval al wel vorderingen gemaakt met bijvoorbeeld je 
schuldenproblematiek of je psychische problemen. En er wordt gekeken of de plek waarvoor je op de 
wachtlijst staat nog wel overeenstemt met je situatie, zodat je uiteindelijk niet voor niets hebt 
gewacht. 
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Dat het stedelijk team los van de aanbieders dient te opereren is ook een goede zaak, hoewel dat in 
de opzet (de medewerkers zijn nog gewoon in dienst bij de instellingen) nog niet gegarandeerd is. Wij 
pleiten ervoor deze banden zo snel mogelijk te verbreken. 
 
Instroom 
De problemen met door- en uitstroom werken door bij de zogenaamde instroom, waar de druk door 
de financiële crises sowieso al toeneemt. Er zijn te weinig plekken in de nachtopvang, zodat daklozen 
tegen hun zin in weer daadwerkelijk op straat moeten slapen. In dit jaarverslag willen we ingaan op 
enkele aspecten hiervan: de bankslapersproblematiek, de winteropvang, de (regio-) binding en de 
eigen bijdrage. 
 
Instroom – Bankslapersproblematiek (Plan Vriendschappelijke Opvang) 
Begin 2015 hebben wij actie ondernomen op de problemen die zich voordoen wanneer daklozen 
tijdelijk onderdak vinden bij vrienden, familie of bekenden. Dat was vaak niet mogelijk vanwege 
bureaucratische regels, waarbij de uitkering van de dakloze (of degene die tijdelijk een plek biedt) in 
gevaar komt. Omdat instanties bij wie we dit aankaartten telkens naar elkaar wezen, schreef de 
MDHG begin 2015 het Plan Vriendschappelijke Opvang, waarin de reikwijdte van de problematiek uit 
de doeken werd gedaan en een oplossingsrichting werd gepresenteerd: geef daklozen een status die 
het mogelijk maakt dat zij alsnog een uitkering (en een briefadres) kunnen krijgen. 

MDHG-lid poseert op een meubelboulevard voor een artikel in de Spuit 11  
over de bankslapersproblematiek en het Plan Vriendschappelijke Opvang. 

 
Het plan werd breed verspreid onder instanties die met deze problematiek van doen hebben. In 
diverse vervolggesprekken met belanghebbenden werd duidelijk dat iedereen de geschetste 
problemen als onwenselijk ervoer en dat zij van mening waren dat de oplossingsrichting van de 
MDHG gerealiseerd diende te worden. Er werden tevens diverse hobbels genoemd die dit in de weg 
konden staan. 
 
Op 25 augustus organiseerde de MDHG bij en onder voorzitterschap van de gemeentelijke 
ombudsman een bijeenkomst met alle betrokken partijen. Er was een duidelijke wil er samen uit te 
komen en dankzij een gezamenlijke beschouwing van de regelgeving werd in grote lijnen duidelijk 
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hoe dit mogelijk was. Er werd besloten dit in kleiner comité verder uit te werken, waarin de MDHG als 
cliëntvertegenwoordiger naast WPI, OJZ en de Regenboog plaatsnam. 
 
Het Plan Vriendschappelijke Opvang en het agenderen van deze problematiek had een grote impact. 
Omdat in 2015 ook de kostendelersnorm van kracht werd, die de problematiek alleen maar 
verergerde, was er landelijke belangstelling voor de wijze waarop Amsterdam hiermee om ging. Het 
zwartboek kostendelersnorm van het Groot M.O.-overleg (waar ook de MDHG deelnemer aan is) 
vergrootte de aandacht hierop. 
 
Al deze acties gezamenlijk hebben direct resultaat opgeleverd, waarbij de staatssecretaris uiteindelijk 
de gemeente schreef dat wat betreft de kostendelersnorm voor dak- en thuislozen een uitzondering 
gemaakt mag worden en WPI haar werkinstructies aanpaste, waardoor mensen in een lastig pakket 
op meer coulance kunnen rekenen. Daarnaast is bij WPI een kostendelersinterventieteam opgericht, 
waar problemen hieromtrent kunnen worden gemeld en opgelost. 
 
We zijn er trots op dat mede dankzij de MDHG daklozen nu met een stuk minder bureaucratische 
problemen bij vrienden, familie of bekenden kunnen overnachten. 
 
Nachtopvang 
Wie niet het geluk heeft om bij bekenden te kunnen overnachten, is aangewezen op de nachtopvang. 
Hoewel het door de schaarste soms gepresenteerd wordt als een groot voorrecht om in de 
nachtopvang te mogen verblijven, is de kwaliteit van de nachtopvang pure armoede. Mensen kiezen 
voor de nachtopvang uit nood, wat het extra schrijnend maakt dat de vraag een stuk groter is dan het 
aanbod en niet iedereen daar gebruik van maken. 
 
De MDHG participeert internationaal in vraagstukken omtrent harm reduction3, waarbij de inbreng 
vanuit Nederland (en Amsterdam in bijzonder) altijd op zeer veel belangstelling kan rekenen. Een 
goede gezondheid van druggebruikers en van dak- en thuislozen begint echter bij de mogelijkheid om 
binnen te kunnen slapen. In discussies over voldoende nachtopvang en eventuele drempels hierbij 
(zoals de eigen bijdrage) blijft het gezondheidsaspect een zeer onderbelicht aspect. 
 
Er moeten simpelweg meer plekken in de nachtopvang komen. De uitspraak van het Europees Comité 
voor de sociale rechten (ECSR) van 10 november 2014 onderstreepte dat. Volgens het comité brengt 
het ondertekenen van het Europees Sociaal Handvest met zich mee dat aan daklozen noodopvang 
geboden moet worden in de vorm van bed, bad en broodvoorzieningen. 
 
Het bieden van nachtopvang wordt nog te vaak gezien als kostenpost, iets wat doorklinkt in 
uitspraken dat Amsterdam alleen hulp wil bieden als er gelijk een perspectief wordt geboden. Volgens 
ons is het bieden van nachtopvang het begin van enig perspectief en kan het helpen personen die 
maatschappelijke ondersteuning nodig hebben eerder te traceren. Kwalitatief goede nachtopvang kan 

                                                             

3  Harm reduction is het nastreven van een daling van aan drugs gerelateerde schade, waarbij 
het succes van de aanpak niet noodzakelijk afhangt van een daling van het druggebruik. 



19 

zorgen voor vertrouwen in de hulpverlening en eventuele afglijdingsprocessen sneller signaleren. 
Goede en voldoende nachtopvang scheelt uiteindelijk geld. 
 
Winteropvang 
Een lichtpuntje in het gebrek aan voldoende nachtopvang is de openstelling van de winteropvang 
gedurende de wintermaanden, ook als weersomstandigheden niet zo extreem zijn zoals eerder een 
voorwaarde was. Van 1 december 2014 tot en met 15 maart 2015 gebeurde dat voor eerst, in de 
voormalige Valeriuskliniek. De beslissing viel op een laat tijdstip, naar aanleiding van de eerder 
genoemde uitspraak van ECSR, wat wellicht een excuus vormt voor de vele problemen die we 
constateerden. Bezoekers van de winteropvang wisten ons goed te vinden met hun klachten over 
bejegening, de strenge veiligheidsmaatregelen, het gebrek aan veiligheid, de overkill aan regeltjes en 
met name de veelal belabberde hygiëne. 
 
Pogingen om deze klachten gebundeld bij de gemeente te adresseren stuitten op dichte deuren. Dat 
stoorde ons zeer, temeer daar bezoekers van de winteropvang ook met hele praktische zaken 
kwamen. Zo waren er bijna geen vuilnisbakken te vinden, wat logischerwijs tot meer rotzooi leidt. 
Onze inbreng werd echter afgehouden met opmerking dat wij -net als bijvoorbeeld de 
Daklozenvakbond die hetzelfde probleem ondervond- bij de evaluatie betrokken zouden worden. 
Daar hebben wij uiteraard ons beklag over de gang van zaken gedaan, wat tot de toezegging leidde 
dat dit het volgende jaar zou verbeteren. 
 
De sluiting van de winteropvang hebben we aangegrepen om aandacht te vestigen op het gebrek aan 
nachtopvang. Samen met de Protestantse Diaconie en de Daklozenvakbond organiseerden we een 
demonstratie voor de Valeriuskliniek op de dag van sluiting, wat werd opgepikt door onder andere 
AT5, het Parool en de Telegraaf. 

   
Demonstratie voor de Valeriuskliniek bij de sluiting van de winteropvang. 

 
Voor de winteropvang van 2015/2016 werd de MDHG, samen met andere cliëntvertegenwoordigers, 
door de gemeente in aanloop betrokken. We pleitten voor onder andere meer kleinschaligheid, het 
betrekken van bezoekers in de dagelijkse werkzaamheden en kortere lijntjes voor inbreng van de 
gebruikers en belangenbehartigers. 
  
Een minder massale vorm van winteropvang is niet gerealiseerd, wegens het gebrek aan meerdere 
beschikbare kleinschalige panden. De gemeente was daarom aangewezen op een enkele locatie: het 
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voormalige ROC aan de Reinaert de Vosstraat. Onze suggestie om binnen een groot pand 
kleinschaligheid na te streven is niet overgenomen. Ons doel is steeds geweest om bezoekers 
eigenaarschap en verantwoordelijkheid over hun leefomgeving te laten verwerven, wat de sfeer en 
veiligheid ten goede zou komen. Het laten meewerken van bezoekers is daar ook een goed middel 
voor. Ook dit is helaas niet gerealiseerd. 
 
Wat wel vorm heeft gekregen is de organisatie van bezoekersbijeenkomsten, wat de MDHG samen 
met de Daklozenvakbond heeft gerealiseerd. In 2015 is één bezoekersbijeenkomst geweest; in 2016 
zullen er nog twee of drie volgen. De eerste bijeenkomst -circa twee weken nadat de winteropvang 
geopend werd- werd bezocht door ongeveer 15 bezoekers en kenmerkte zich door praktische 
problemen die de bezoekers constateerden, zoals de kwaliteit van de scheermesjes, onnodige regels 
en afspraken met betrekking tot televisie kijken. Daarnaast was bejegening een belangrijk punt, wat 
tijdens de volgende bezoekersoverleggen steeds prominenter werd aangekaart. De organisatie van de 
winteropvang heeft als gast constructief aan de bijeenkomst bijgedragen en is met de genoemde 
punten aan de slag gegaan. 
 
Regiobinding 
Na veel lobbywerk van de MDHG, zijn begin 2015 de nieuwe toegangscriteria wat betreft binding met 
de stad Amsterdam ingegaan. Voor die tijd werd voor toegang tot de maatschappelijke opvang in 
Amsterdam alleen gekeken naar de zogenaamde regiobinding, waarbij zeer strikt de regel werd 
gebruikt dat je van de afgelopen drie jaar er minstens twee in Amsterdam moet hebben verbleven. 
Binding bestaat echter uit regiobinding, zorgbinding en sociale binding en biedt derhalve meer kans 
te kijken of -in overeenstemming met de landelijke afspraken hierover- de Amsterdamse regio de 
beste optie op herstel biedt. 
 
Daarmee waren de problemen hieromtrent echter nog niet opgelost. Ten eerste zijn veel daklozen die 
Amsterdam om wat voor reden dan ook niet willen verlaten nog niet op de hoogte van deze 
beleidswijziging. Zij gaan er ten onrechte van uit dat zij geen beroep kunnen doen op de 
maatschappelijke opvang. Dat is hun immers vaak eerder verteld door maatschappelijk werkers of 
andere professionals. Diezelfde professionals blijken vaak ook slecht op de hoogte omtrent de regels 
van binding, zodat zij nog vaak mensen ten onrechte vertellen dat zij beter hun heil in andere 
zorgregio's kunnen zoeken. Het zou daarom goed zijn breed bekend te maken dat men zich opnieuw 
zou kunnen aanmelden. 
 
Tenslotte is een probleem dat cliënten vaak een ingewikkeld levensverhaal heeft met periodes van 
detentie, verblijf in het buitenland, marginale huisvesting, administratief spookburgerschap et cetera. 
Om aan te tonen dat men daadwerkelijk de beste kans op herstel heeft in Amsterdam, moeten zij hun 
verhaal op orde zien te krijgen, wat vaak geen gemakkelijke opgave is.  
 
Cliëntondersteuning kan daarbij van groot belang zijn. Tegelijkertijd merken wij dat cliënten nog veel 
te weinig op de mogelijkheden van cliëntondersteuning worden gewezen. Daar ligt een taak van de 
gemeente. 
 
Ook dit jaar heeft het Trimbos Instituut onderzoek gedaan naar de landelijke toegankelijkheid van de 
maatschappelijke opvang. Na het vernietigende rapport daarover uit 2013 werd in 2015 een nieuw 
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onderzoek verricht, waaraan de MDHG wederom medewerking verleende. We wierven en 
ondersteunden de mystery guests die bij het onderzoek betrokken waren en gaven input vanuit 
cliëntenperspectief. Het rapport geeft aan dat er duidelijke verbeteringen hebben plaatsgevonden, 
maar dat in Nederland uitsluiting op basis van de regiobindingsregels nog steeds plaatsvindt. Het 
rapport was niet gespecificeerd naar gemeenten, zodat er vanuit het rapport over de Amsterdamse 
situatie geen conclusies zijn te trekken. In de praktijk zien we echter dat bindingscriteria nog steeds 
ten onrechte leiden tot uitsluiting van de maatschappelijke opvang. 
 
FIBU en financiën 
We blijven veel klachten ontvangen over FIBU (team Financiële dienstverlening en budgetbeheer). 
Problemen met FIBU zijn ook zeer ingrijpend bij onze leden, aangezien een groot deel met minimale 
financiële middelen rond moet komen en fouten en andere problemen daarom grote consequenties 
hebben. Bekende irritaties bij deze organisatie zijn de slechte bereikbaarheid, het niet op tijd 
nakomen van terugbelverzoeken, onoverzichtelijke betalingen en geen rekening houden met de 
belastingvrije voet. 
 
Het moet gezegd worden dat we merken dat er bij FIBU aan gewerkt wordt om klachten serieuzer te 
nemen en problemen op te lossen. De communicatie met de organisatie is verbeterd: het overleg 
Bijzondere Doelgroepen (ooit begonnen als overleg tussen BADT, de MDHG en -toen nog- DWI) is 
weer opgestart en contactpersonen binnen de organisatie nemen aangeleverde problemen serieus. 
De gebruikersonvriendelijke overzichten van BBR online blijft een aandachtspunt waar het afgelopen 
jaar geen verbeteringen in zijn gemaakt. 
 
Om de werkdruk bij FIBU te verminderen is een deel van de klanten overgeheveld naar Plangroep. 
Omdat bij deze organisatie geen structuur voor overleg met klantenvertegenwoordigers bestaat, 
hebben we hierover met Plangroep gesproken. De organisatie stond hier zeker voor open en er zijn 
afspraken gemaakt waar de MDHG met klachten van cliënten terecht kan. Binnen ons ledenbestand 
zijn echter slechts weinig mensen klant bij Plan Groep, aangezien alleen “de meer stabiele 
huishoudboekjes” vanuit FIBU worden overgedragen. 
 
Financiële problemen vormen nog steeds de hoofdmoot bij onze leden. Onderzoek van de 
Hogeschool Utrecht concludeerde dat “(ex-) verslaafden die na hun gevangenisstraf hun leven weer 
op de rails proberen te krijgen, kampen met onoplosbare schuldproblemen. Gemiddeld hebben zij 
een schuld van 23 duizend euro.”4 Onderzoek van dezelfde Hogeschool concludeerde een half jaar 
later dat mensen met schulden “vaak ten onrechte” geen hulp van de gemeente krijgen. “Aanvragen 
worden op basis van algemene regels afgewezen, hoewel ze individueel beoordeeld zouden moeten 
worden. (…) Sinds 1 januari moeten sociale wijkteams kijken of de persoon in aanmerking komt voor 
hulp. Volgens onderzoekers van de Hogeschool Utrecht hebben veel wijkteams echter niet genoeg 
deskundigheid, waardoor het individu uit het oog wordt verloren.”5 De onderzoeken onderstrepen 
wat wij in de praktijk ervaren. 

                                                             

4 De Volkskrant, 1-12-2014 

5 Nu.nl, 22-8-2015 
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EU-burgers 
Zoals een groot deel van de druggebruikers met een Nederlands paspoort op leeftijd begint te 
geraken, zo is dat ook het geval met andere druggebruikende EU-burgers in Amsterdam. Velen van 
hen verblijven al jaren in de stad, maar hebben nooit aansprak kunnen maken op voorzieningen in de 
maatschappelijke opvang. Dat probleem begint urgenter te worden nu met de leeftijd ook de 
lichamelijke conditie van deze personen achteruit gaat. Velen zijn dakloos, onverzekerd en ondergaan 
een toename van medische problemen waar zij niet adequaat voor worden geholpen. 
 
Wij merken een toename van dakloze EU-burgers bij de MDHG, voor wie de afwijzende houding van 
andere organisaties niet langer volstaat. Vaak krijgen zij slechts te horen dat alleen een terugkeer 
naar “eigen land” mogelijkheden biedt, terwijl ook dat om diverse redenen geen optie (meer) is. 
Tijdens de ondersteuning van een van deze EU-burgers (zie ook het voorwoord van dit jaarverslag) 
merkten wij dat WPI een beleid hanteerde, dat tegen de Europese wetgeving is. Hierdoor is er een 
grote doelgroep die ten onrechte geen aanspraak doet op een bijstandsuitkering en andere 
voorzieningen, met alle gevolgen van dien. De MDHG is eind 2015 begonnen met het in kaart 
brengen van dit onjuist gehanteerde beleid. Zo kwamen wij erachter dat WPI EU-burgers die een 
bijstandsaanvraag doen, ten onrechte langs de IND stuurt voordat zijn/haar bijstandsaanvraag in 
behandeling wordt genomen. In 2016 hebben wij dit verder opgepakt en dit aanhangig gemaakt bij 
de wethouder WPI, die erkende dat dit onjuist is. 
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3. Collectieve belangenbehartiging 
Naast individuele belangenbehartiger vervult de MDHG een belangrijke rol in Amsterdam als het gaat 
om collectieve belangenbehartiging van druggebruikers en dak- en thuislozen. Dat doen we door veel 
in gesprek te gaan met bijvoorbeeld instellingen, ambtenaren en beleidsmakers en deel te nemen aan 
allerlei soorten overlegvormen, waar we voor uitgenodigd worden of ons zelf voor uitnodigen. We 
bekijken de plannen zoveel mogelijk door de ogen van onze doelgroep, bespreken die met de 
doelgroep zelf, en voorzien die van relevant en opbouwend commentaar. Ook leden zelf participeren 
bij vergaderingen en bijeenkomsten namens de MDHG. 
 
Bezoekerslunches 
Een belangrijk onderdeel om de mening van onze achterban te horen wordt gevormd –naast de 
dagelijkse inloop, het outreachend werk en de contacten buiten de deur- door de tweewekelijkse 
lunchvergaderingen op de donderdagmiddag. De lunch staat open voor iedereen uit de doelgroep en 
vormt het toneel van uitgebreide gesprekken over ontwikkelingen in de stad en de maatschappelijke 
opvang. Onderwerpen van overleggen waar medewerkers van de MDHG aan deelnemen worden 
daar zo veel mogelijk besproken. 
 
De lunches zijn in het leven geroepen als onderdeel van het ambassadeursproject voor dak- en 
thuislozen en worden structureel goed bezocht (met grote regelmaat door rond de vijftien personen). 
De gesprekken verlopen over het algemeen in goede, constructieve sfeer, waarbij ook aandacht is 
voor mensen die normaliter niet snel het woord nemen. 
 
Hoewel de financiering van het ambassadeursproject eind 2015 door de gemeente is stopgezet, heeft 
de MDHG besloten alle activiteiten rondom het project voor te zetten en uit eigen middelen te 
financieren.Met regelmaat schuiven tijdens de bezoekerslunches gasten aan. Gasten kunnen variëren 
van politieagenten tot gemeenteraadsleden en van onderzoekers tot medewerkers van instellingen 
met interessante nieuwe projecten. 
 
De belangstelling voor de lunches is in 2015 dusdanig groot geworden, dat dit goede gesprekken in de 
weg stond. Daarom is -democratisch tijdens de lunches zelf- besloten vanaf 2016 nog slechts 
maximaal 15 personen per keer toe laten en met een inschrijflijst te werken. Voorrang op de 
inschrijflijst hebben leden die direct bij het onderwerp betrokken zijn. Nodigen we bijvoorbeeld 
iemand van een inloophuis uit om te praten over het schorsingsbeleid, dan hebben leden die daar 
ervaring mee hebben voorrang. 
 
In 2014 schoven in aanloop van de gemeenteraadsverkiezingen verschillende (potentiële) 
gemeenteraadsleden aan om te luisteren naar onze leden. Tijdens die bijeenkomsten werd 
afgesproken dat een dergelijke bijeenkomst ook na de verkiezingen handig zou zijn, met als resultaat 
dat ook dit jaar diverse gemeenteraadsleden meelunchten. Naar aanleiding van deze lunches is 
besloten het overleg met gemeenteraadsleden een meer structureel karakter te geven en –naar 
Rotterdams voorbeeld- het kapstokoverleg te organiseren. Tijdens dit overleg op het gemeentehuis 
kunnen dak- en thuislozen rechtstreeks signalen en casuïstiek delen met gemeenteraadsleden van 
alle partijen. Omdat het kapstokoverleg op een eerder gekozen datum geen doorgang kon vinden, 
werd het eerste Amsterdamse kapstokoverleg op 21 januari 2016 gehouden. Daarnaast heeft de 
MDHG regelmatig contact met individuele raadsleden, van alle politieke kleuren. 
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Gasten bij de bezoekerslunches in 2015 
 
15-01-2015 Siep Wevers (WPI) 
26-02-2105 Meltem Kaya (Gemeenteraadslid D’66) 
10-03-2015 Dick Jansen, Joke Aafjes, Hans van Rooijen en Fred Sterk (politie) 
12-03-2015 Gemeenteraadsleden Remine Albers (SP), Femke Roosma (GroenLinks) en 
                             Marijke Shahsavari (CDA) 
26-03-2016        Gemma Blok (UvA) 
23-04-2015 Job Joris Arnold en Priscilla Venneman (email @ prisoner) 
07-05-2015 Afaf Harrad en Chris van Est (Civic) 
18-06-2015 Daphne Broere en Evelien Zuininga (Plangroep) 
02-07-2015 Jannemiek Wijdeven (Kantlijn) 
16-07-2015 Elsbeth de Ruijter (vz Raad van bestuur GGZ inGeest) 
27-08-2015 Christina en Liesbeth (Zorgverzekeringslijn.nl) 
10-09-2015 Daan van Leeuwen (Regenbooggroep) 
24-09-2015 Frank Dekker (Politie) en Karlijn Duin (Veldwerk) 
08-10-2015 Irene de Groot (Team ED, Vliegende Brigade) 
  Danijela Manojlovic en Marc Boland (Stadspas) 
03-12-2015 Sinterklaas 

 
Indien nodig -wanneer in eenzelfde periode bijvoorbeeld veel interessante gasten langs willen 
komen- organiseren we een extra lunch. Dit jaar vond dat plaats op dinsdag 10 maart, waarbij onze 
leden in gesprek gingen met politieagenten Dick Jansen, Joke Aafjes, Hans van Rooijen en Fred Sterk. 
Dergelijke gesprekken -die we in het verleden al vaker hebben georganiseerd- dragen sterk bij aan 
wederzijds begrip tussen politie en gebruikers en worden door beide partijen zeer positief 
beoordeeld. 
 
Bijeenkomst wethouder Vliegenthart 
Op 26 mei vond op initiatief van wethouder Vliegenthart een bijeenkomst plaats waarin hij in gesprek 
ging met dak- en thuislozen. De middag werd georganiseerd door de MDHG en de Daklozenvakbond 
en vond plaats in de gelagkamer van de Diaconie. Het was een geslaagde bijeenkomst met circa 40 
belangstellenden, waarin problemen van onze achterban met WPI duidelijk werden verwoord. De 
wethouder stelde aan het einde voor de MDHG en de Daklozenvakbond een vervolgbijeenkomst te 
laten organiseren, die in januari 2016 heeft plaatsgevonden en waar besloten werd de bijeenkomsten 
met eenzelfde frequentie te blijven herhalen. 
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Bijeenkomst met wethouder Vliegenthart (WPI) 

 
BPM-overleg 
In 2015 is er geen overleg geweest tussen het Straatvangnet en de proceshouders, het zogenaamde 
BPM-overleg (BADT, POA, MDHG-overleg). De schijnbare moeilijkheden om een dergelijk overleg te 
plannen zorgden er voor dat dit voorheen -dikwijls vruchtbare- structurele overleg met HVO Querido, 
het Leger des Heils, de Volksbond en de Regenboog niet heeft plaatsgevonden. Voor 2016 staat al wel 
een BPM-overleg gepland. Uiteraard hebben we met deze organisaties wel rechtstreeks contact 
onderhouden, maar het ontbreken van een regelmatig gezamenlijk overleg is een gemis. 
 
Contacten met cliëntorganisaties 
De MDHG participeert binnen en werkt actief samen met diverse (samenwerkingsverbanden van) 
cliëntorganisaties. De lijntjes met de Daklozenvakbond en Bureau Straatjurist/BADT zijn over het 
algemeen kort en we weten elkaar goed te vinden. We geven elkaar advies op het gebied van 
individuele belangenbehartiging, stemmen collectieve belangenbehartiging op elkaar af en trekken 
daar -indien wenselijk- samen in op. Gezien de diversiteit van de achterbannen is het goed dat er 
verschillende organisaties zijn die ieder hun eigen geluid kunnen laten horen en dat wij op een uiterst 
collegiale wijze samen kunnen werken. Een onderzoek naar dit zogenaamde Straatvangnet (MDHG, 
de Daklozenbakbond en Bureau Straatjurist/BADT) dit jaar bevestigde dat. Daarnaast hebben we 
regelmatig contact met het Straatpastoraat en het Drugspastoraat voor collegiaal overleg, 
belangenbehartiging en het organiseren van evenementen en activiteiten voor onze achterban. 
 
De MDHG speelt een actieve rol binnen het Groot M.O.-overleg, waarvoor alle betrokken 
cliëntenorganisaties worden uitgenodigd. In die rol neemt de MDHG-vertegenwoordiging regelmatig 
deel aan overleggen met derden waarvoor input vanuit cliëntperspectief wordt gevraagd. Dit jaar zijn 
we in dat kader onder andere actief geweest in de begeleidingscommissie van een onderzoek naar 
zelfsturing in de dagbesteding. 
 
Er heeft dit jaar één overleg plaatsgevonden tussen het Straatvangnet en het Groot M.O.-overleg om 
de punten waarop actie gevoerd wordt beter op elkaar af te stemmen. 
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Leden zaten in 2015 als MDHG-vertegenwoordiger in de Cliënten Advies Raad van de GGD en in de 
cliëntenraad van DWI. Met andere cliëntenraden is er veel direct contact, in de vorm van interactie 
met actieve leden in cliëntenraden (onder andere omdat ook zij de lunches bij de MDHG bezoeken), 
maar ook door één op één overleg met de raden. 
 
Collectieve belangenbehartiging vond verder plaats tijdens rechtstreekse overleggen met de 
verschillende instellingen, activiteiten voor de doelgroep en diverse symposia en borrelgelegenheden 
waar veelal professionals rondliepen. 
 
De collectieve belangenbehartiging uit zich ook in activiteiten van de MDHG: 
 
Spuit 11 
De Spuit 11 is in 2015 twee keer verschenen. Het tijdschrift is een belangrijk communicatiemiddel van 
en voor de MDHG-leden, maar ook richting iedereen die werkzaam in het veld is. De zomereditie 
stond in het teken van het Plan Vriendschappelijke Opvang en vertelde daarnaast het verhaal van 
onze ED'er Robby: “Van drugssmokkelaar tot MDHG-vrijwilliger”. De wintereditie opende met onze 
plannen voor onafhankelijke trajecthouders , legde uit waarom WPI verkeerd handelt bij de 
verstrekking van uitkeringen aan EU-burgers en plaatste vraagtekens bij de onderzoeken die 
gepresenteerd werden tijdens het Forum Alcohol en Drugsonderzoek (FADO 2015). 

Cover Spuit 11 zomer 2015 
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Daklozendag 
Op woensdag 3 juni was het weer Daklozendag, inmiddels een traditie waar velen zich iedereen jaar 
op verheugen. Daklozendag is een ontspannen ontmoetingsdag tussen dak- en thuislozen, maar ook 
met mensen die in het beroepsveld werkzaam zijn en “gewone Amsterdammers”. Het thema dit jaar 
was “BB&B&...?”, een verwijzing naar bed, bad en brood. De MDHG leidde een discussie over wat er 
in een eventueel Plan van Aanpak 3 zou moeten staan. Het werd een levendige en constructieve 
discussie, waarbij veel ideeën uit de zaal kwamen en van de genodigde gasten vanuit gemeente en 
instellingen. Er waren weer veel optredens en gratis eten en drinken en diverse kraampjes en 
spelletjes in de tuin van de Diaconie. Nienke Boesveldt presenteerde haar onderzoek naar 
daklozenbeleid in Amsterdam, Glasgow en Kopenhagen. De MDHG organiseert de Daklozendag 
samen met de Protestantse Diaconie, Bureau Straatjurist/BADT en de Daklozenvakbond. 

Daklozendag 2015 
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4. Drugs uit het strafrecht 
De MDHG pleit er voor om drugs uit het strafrecht te halen, een doelstelling die door de leden als 
zeer essentieel voor haar positieverbetering wordt gezien. De doelstelling is een vorm van collectieve 
belangenbehartiging, aangezien de MDHG er van overtuigd is dat de situatie van haar leden 
aanzienlijk zal verbeteren wanneer drugs gelegaliseerd (en daarmee beter gereguleerd) zijn. 
Decriminalisering leidt tot een menselijker drugsbeleid, waarbij vervolging en opsluiting niet langer 
centraal staan. Zolang dit nog geen realiteit is, blijft de MDHG het (internationale, landelijke en 
lokale) drugsbeleid aandachtig en kritisch volgen en zal het haar visie daarop duidelijk blijven maken. 
 
Witte heroïne 
De MDHG speelt een belangrijke rol bij de signalering van trends in druggebruik en het voorlichten 
van de gebruikers. Begin 2015 was de problematiek rondom de witte heroïne die als snuifcocaïne op 
de Amsterdamse uitgaanspleinen werd verkocht nog steeds actueel. De MDHG bleef haar leden over 
de situatie informeren en vormde hiermee een intermediair tussen overheid en gebruikers. De 
gemeente heeft naar inzicht van de MDHG in deze crisissituatie goed gehandeld, wat we de 
burgemeester hebben laten weten. 
 
De problemen met de witte heroïne laten nog maar weer eens zien hoe gevaarlijk het is om de 
productie en distributie van drugs over te laten aan personen die per definitie crimineel zijn. Het 
toenemende geweld binnen de drugshandel in Amsterdam, waarbij dit jaar diverse liquidaties 
hebben plaatsgevonden, onderstreept dit nog eens. De MDHG is bang dat deze excessen de roep om 
een nog hardere aanpak in het drugsbeleid zullen voeden, terwijl al deze symptomen nou juist 
bestreden dienen te worden met een meer liberale vorm van drugsproductie, -distributie en -
consumptie. 
 
UNGASS 2016 
In aanloop naar de speciale zitting over drugsbeleid van de Verenigde Naties (UNGASS) in 2016, wat 
als een belangrijke kans wordt gezien om daadwerkelijk het internationale drugsbeleid te veranderen, 
heeft de MDHG haar bijdrage geleverd in de ideeënuitwisseling en lobby die aan een dergelijk 
evenement vooraf gaat. Veel hiervan vond plaats binnen Stichting Drugsbeleid (SDB), waarvan één 
bestuurslid van de MDHG lid is van het bestuur. De directeur van de MDHG heeft een adviesfunctie 
binnen SDB. De MDHG voerde met Stichting Drugsbeleid onder andere een lobby voor een 
hoorzitting  in de Tweede Kamer om het standpunt van Nederland tijdens UNGASS te bepalen, een 
hoorzitting die in 2016 daadwerkelijk heeft plaatsgevonden. MDHG-bestuurslid Freek Polak was 
tijdens deze hoorzitting een van de sprekers. 
 
Internationaal 
Internationaal is er veel belangstelling voor het Nederlandse drugsbeleid, dat van Amsterdam in het 
bijzonder, en de rol van de MDHG daarin. Met regelmaat ontvangen wij beleidsmakers, medewerkers 
van zorginstellingen en druggebruikersorganisaties uit heel de wereld om kennis te nemen van de 
wijze waarop dit alles functioneert. De visie en werkwijze van de MDHG wordt vrijwel altijd als zeer 
waardevol beoordeeld. Via mail onderhoudt de MDHG op structurelere wijze contact met 
internationale organisaties. Veel van deze contacten stonden dit jaar in het teken van UNGASS 2016. 
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Spuitenruil 
Tijdens onze bezoekerslunches kwam het signaal binnen dat door de avondsluiting van De Princehof 
er in de avond in Amsterdam geen spuitenruil meer mogelijk was, met als waarschijnlijke uitkomst 
dat naalden weer gedeeld gaan worden en infectieziektes zich gemakkelijker verspreiden. Na 
aandringen door de MDHG bij diverse organisaties heeft de GGD besloten in de avond weer 
spuitenruil mogelijk te maken. 
 
Voorlichting 
We verzorgen veel voorlichtingen, onder andere aan scholieren, studenten (voornamelijk aan 
studenten in de zorg en maatschappelijke opvang, uit zowel Nederland, België als Duitsland) en 
medewerkers in het werkveld.  Studenten van de Hogeschool van Amsterdam die de minor “Drugs en 
Amsterdam” volgden zijn ook op bezoek geweest voor een voorlichting. De voorlichtingen worden 
gezamenlijk door medewerkers en leden van de MDHG gedaan en bestaan naast onze visie op het 
drugsbeleid uit persoonlijke verhalen van leden. De MDHG verzorgt daarnaast ieder jaar gastcolleges 
over drugsbeleid op zowel de Vrije Universiteit als op het Amsterdam University College. 
 
Harm reduction (HR) 
De MDHG houdt zich door de aard van de vereniging bezig met harm reduction (HR). 
Belangenbehartiging van de MDHG zorgt er voor dat gebruikers er een gezondere levensstijl op na 
kunnen houden, omdat problemen op het gebied van bijvoorbeeld financiën en huisvestiging daar 
een negatief effect op kunnen hebben. Hoewel daar niet onze focus op ligt, biedt de MDHG tevens 
met regelmaat de gelegenheid voor HR-voorlichtingsprojecten. Daarnaast biedt de MDHG harm 
reduction organisaties die de doelgroep druggebruikers willen bereiken de mogelijkheid om in 
contact met hen te treden. Bij de MDHG vinden met grote regelmaat interviews plaats door 
onderzoekers, media en organisaties die bijvoorbeeld hun voorlichtingsmateriaal willen testen. 
 
Justice for Johan 
De MDHG ondersteunt de actie “Justice for Johan”, dat tot doel heeft de in Thailand gevangen 
Tilburgse coffeeshophouder Johan van Laarhoven een eerlijk proces in Nederland te laten krijgen. 
 
Pers 
De MDHG laat regelmatig via de media van zich horen, in 2015 onder andere in het radioprogramma 
NPO 1 op straat, Funx, VICE, AT5, het Parool en het Caribisch Netwerk. We bemiddelden verschillende 
keren voor media die op zoek waren naar daklozen en/of gebruikers die geïnterviewd wilden worden, 
zoals voor Nieuwsuur en RTL Nieuws. Regelmatig maken we tijd voor studenten van de diverse 
scholen voor journalistiek die interviews willen op het gebied van belangenbehartiging en/of drugs. 
 
MAP-NL 
Via MAP-NL heeft de MDHG een belangrijke functie als informatievoorziening. MAP-NL (Media 
Awareness Project Nederland) biedt door middel van gratis verzonden artikelen over drugs en 
drugsbeleid aan circa 200 abonnees inzicht in de wijze waarop de media verslag doet over het 
drugsbeleid. De ontvangers zijn veelal professioneel geïnteresseerd. De berichten kunnen direct, of 
verzameld tot zogenaamde MAP NL-Digests ontvangen worden. We verzonden 867 berichten en 120 
Digest-mailtjes. 
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In 2015 hebben we een enquête gehouden onder ontvangers van MAP-NL over de tevredenheid over 
de service. MAP NL blijkt bijzonder hoog gewaardeerd te worden en door velen als een belangrijke 
informatiebron gezien te worden voor de uitoefening van hun werk.  
 
Andere organisaties 
De MDHG stelt haar kantoor beschikbaar voor (vergaderingen van) ideële organisaties wiens 
doelstellingen overeen komen met die van de MDHG. Het kantoor werd in 2015 gebruikt door 
Stichting Legalize!, Stichting OPEN, het Verbond voor Opheffing van het Cannabisverbod (VOC) en 
Stichting Drugsbeleid. De MDHG is adviseur van Stichting Drugsbeleid en vergadert in die functie mee 
met het bestuur van de stichting. 
 
International Drug Memorial Day 
Op dinsdag 21 juli hebben we bij en in samenwerking met het Drugspastoraat de International Drug 
Memorial Day gehouden, met een dienst ter nagedachtenis aan de overledenen aan drugs- en 
drankgebruik, of de bestrijding daarvan. Tijdens de bijeenkomst werden namen van overledenen van 
het afgelopen jaar genoemd, kaarsjes aangestoken, verhalen verteld en was er muziek met zang en 
trompet van David Chassé. Op een scherm waren foto's te zien van gebruikers die gedurende de 
afgelopen jaren overleden waren. Hans van Duijn, voormalig voorzitter van de Nederlandse 
Politiebond en vertegenwoordiger van Law Enforcement against Prohibition (LEAP), sprak over het 
internationale drugsbeleid. 
 
 

 
           David Chassé treedt op tijdens International Drug Memorial Day 2015 
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5. Overige activiteiten 
 
BaseMail 
We vergeten onze leden niet wanneer ze vast komen te zitten, of in het ziekenhuis verblijven. Naast 
regelmatige bezoeken aan gedetineerden, sturen we –de leden en medewerkers- iedere week 
vrienden en bekenden uit de scene kaarten naar gedetineerde druggebruikers, naar bewoners van de 
kliniek voor Duurzaam Verblijf te Beilen en naar mensen in afkickklinieken. Ook eerder genoemde 
Johan van Laarhoven proberen we met kaartjes moreel te ondersteunen in zijn afschuwelijke situatie 
in de Thaise gevangenis. Middels een brief uit “de hel van Bangkok” heeft hij ons laten weten dat zeer 
te waarderen. 
 
Exposities  
De panelen aan de voorkant van ons pand lenen zich uitstekend voor exposities. Dit jaar exposeerde 
MDHG-lid Andrea Hahn daar met werk, waarvoor ook aandacht was in Spuit 11 . Daarnaast worden 
de panelen gebruikt voor aankondigingen van evenementen. 

Werk van Andrea Hahn op de panelen van de MDHG 
 
 


